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    تلویزیون

ده نمكي: 
زنداني ها را به جشنواره فجر نمي دهم 

چون از زمان خودش جلوتر است! 
مسعود ده نمكي كه در حال توليد آخرين اثر سينمايي اش 
با نام »زنداني ها«س�ت از اجتناب براي ارائ�ه اين فيلم به 
جش�نواره فجر خبر داد، البته تأكيد كرد ك�ه اين موضوع 
به معناي داش�تن گلاي�ه از هيچ چيز و هيچ كس نيس�ت. 
مسعود ده نمكي در صفحه شخصي اش در اينستاگرام درباره فیلم 
در دست س��اختش با نام زنداني ها نوشت: بعضي كارها و فیلم ها 
از جنس رقابت نیس��تند و در فضاي رقابتي حرف اصلي آنها گم 
مي شود. حرف از معنويت و مفاهیم اخلاقي و عرفاني و فیلم هايي 

از جنس رسوايي 1 و2 است و حالا هم زنداني ها از اين گونه اند. 
وي مي افزايد: وقتي فیلمي جلو تر از زمان خودش باشد در چنین 
فضاهاي رقابتي ديده نمي ش��ود، حتي اگر قابلیت هاي منحصر به 
فردي داشته باشد، مثل سكانس هاي زلزله رسوايي2 كه حالا تیم 
سازنده اين تروكاژها براي شركت هاي معتبر خارجي كار مي كنند 
و در جشنواره خودمان تعمداً ديده نمي ش��وند. ده نمكي در ادامه 
مي نويسد: جنس حرف هاي فیلم زنداني ها به رغم تكرار تروكاژهاي 
منحصر به فرد و بازي هاي خوب همكارانم از آن جنس حرف هايي 
است كه مخاطب عام بدون پیشداوري بايد ببیند و تلاش ما بر اين 
است كه در اولین فرصت فیلم راهي اكران شود و در غیاب زنداني ها 
جوان تر هاي سینما فرصت حضور در بخش رقابتي جشنواره فجر 
را داشته باشند. اين عدم حضور به معني گلگي از كسي نیست فقط 

يك گام عملي است براي اكران فیلم براي عموم مردم.«

    سینمـا

   محمدصادق عابديني
در سالروز حماسه 9 دي، مروري بر آثار سينمايي 
توليدشده درباره حوادث سال 88، نشان دهنده 
دس�تان تقريباً خال�ي س�ينما و تلويزيون در 
پرداختن به اين حوادث سرنوشت س�از است. 
يكي از معدود آثار س�اخته ش�ده كه هنوز هم 
به اكران نرسيده است، فيلم »ماه گرفتگي« به 
كارگرداني مسعود اطيابي و تهيه كنندگي هادي 
انبار دار است. انباردار در گفت و گو با »جوان« به 
مسئله س�اخت فيلم درباره فتنه 88 و چرايي 
اكران نشدن فيلم »ماه گرفتگي« پرداخته است. 
چرا با وجود گذشت دو سال از حضور 
»ماه گرفتگ�ي« در فج�ر، اين فيلم 

اكران نشده؟
فیلم »ماه گرفتگي« خیلي وقت است كه آماده 
اكران اس��ت البته قرار اس��ت تغییراتي در آن 
ايجاد كنیم. اين تغییرات جنبه فني دارد، مثلًا 
موس��یقي فیلم را تغییر خواهی��م داد تا تاثیر 
گذاري بیشتري داش��ته باشد اما در مجموع به 
اين نتیجه رس��یده ايم كه فعلا صبر كنیم تا در 

شرايط مناسبي فیلم را اكران كنیم. 
»م�اه گرفتگي« ب�ه موض�وع خاصي 
پرداخته و به نظر مي رسد  9 دي بهترين 
زمان براي اك�ران چني�ن فيلم هايي 
باش�د، آيا فكر نمي كنيد اك�ران »ماه 
گرفتگي« در زماني غي�ر از اين زمان 

مناسبت خود را از دست مي دهد؟
با نظر ش��ما موافقم، اما بايد ش��رايط حال حاضر 
سینما و وضعیت اجتماعي را هم مد نظر قرار دهیم. 
شرايطي مانند وضعیت بد اقتصادي مردم دست به 
دست هم داده است تا ما براي اكران »ماه گرفتگي« 
تامل بیشتري داشته باشیم. 9 دي در تاريخ ما ثبت 
شده است و مردم همیش��ه اين واقعه را زنده نگه 
خواهند داشت و از آنجايي كه ما در »ماه گرفتگي« 
نخواسته ايم به سمت و سوي جناح خاصي حركت 
كنیم و حرفي كه مي زنیم حرف حضرت آقا باشد و 
آن را به خطوط سیاسي وصل نكنیم، در هر زماني 
آمادگي اكران آن را خواهیم داشت. شايد بهترين 
زمان ديده ش��دن »ماه گرفتگي« 9 دي باشد اما 

جامعه آمادگي آن را ندارد. 
اين روزها س�ينما دربست در اختيار 
آثار كمدي اس�ت، به نظر مي رس�د 
جامعه آماده ديدن فيلمي جدي است 

كه حرف هاي تازه اي مي زند!

نكته اين  است كه شرايط اكران دست ما نیست. 
تهیه كننده ها به فكر اين هستند كه سرمايه فیلم 
بازگشت داشته باشد اما اينكه چرا میزان تولید 
فیلم هاي كمدي زياد ش��ده است بايد سیستم 
درست شود و كار از گلوگاه تنظیم شود. وزارت 
ارشاد يا ش��وراي پروانه س��اخت بايد ببیند كه 
س��ینما ظرفیت اين همه فیلم كمدي را دارد يا 
خیر! با اين همه حجم فیلم هاي كمدي، فیلم هاي 
جدي كمتر اكران مي شوند، سینماي كودك و 
دفاع مقدس هم كه اصلا فراموش شده اند. وزارت 
ارش��اد بايد نوعي سیاس��تگذاري كند كه همه 

ژانرها در اكران حضور داشته باشند. 
شرايط كنوني سينما به نحوي شده كه 
آثار كمدي نازل و حتي مبتذل جاي همه 
ژانرهاي سينمايي را گرفته اند و مردم 

مجبورند همين فيلم ها را ببينند! 
الان كمدي هاي مبتذلي در حال اكران است كه 
آدم رويش نمي شود با خانواده به ديدن آنها بنشیند. 
تنها فرق آنها هم با كمدي هاي مبتذل خارجي آن 
است كارهاي ركیك و مبتذل را آنها نشان مي دهند 
و اينها با زبان و اشاره منظورشان را مي رسانند. الان 
سطح سینماي ما از س��طح فیلم هاي هندي هم 
نازل تر شده و هر روز هم پايین تر مي آيد. فراواني 
ساخت فیلم هاي كمدي باعث شكل گیري ذائقه 
مردم مي شود. اين فیلم ها به مردم ديكته مي كنند 
كه در س��ینما چه چیزي ببینن��د. زماني ما تنوع 
غذايي داشتیم، مردم آبگوشت مي خوردند اما وقتي 
دورتا دور خانه ها فست فود باز شد، ذائقه مردم هم 
به سمت فست فود خوردن تغییر مي كند. اين اتفاق 
الان در سینما رخ داده و همه چیز فست فودي شده 
است. حتي مي بینیم اين فیلم ها از سوژه هايي هم 
كپي مي كنند و فیلم هاي ساخته مي شود كه پرچم 

امريكا را در كشورمان بالا مي برند. 
چرا اين اتفاق افتاده است؟

براي اينك��ه به ج��اي كار فرهنگي ب��ه دنبال 

كاسبي هستند. 
بازگرديم به »ماه گرفتگي«، چرا پس 
از جشنواره فجر به ناگهان اين فيلم 

در سكوت كامل فرو رفت؟
فیلم در جشنواره فجر با كم لطفي روبه رو شد. بعد 
از آن هم خودمان صبوري كرديم و نخواس��تیم 

فیلم را در هر شرايطي به اكران برسانیم. 
اگ�ر امس�ال »م�اه گرفتگ�ي« را 
می ساختيد با همان دريچه به موضوع 

نگاه مي كرديد؟
اگر قرار باشد با همان میزان حمايتي كه از ما در 
زمان ساخت ماه گرفتگي انجام شد، دوباره كار 
انجام شود، اصلا سراغ ساخت آن فیلم نخواهم 
رفت. ما را س��ر س��اخت اين فیلم خیلي اذيت 
كردند. دو س��ال زمان صرف پی��ش تولید فیلم 
ش��د و چندبار با تغییر فیلمنامه پروانه ساخت 
گرفتیم. م��ن مي توانم به ش��ما قراردادهايي را 
كه با بازيگران براي بازي در اين فیلم بس��ته ايم 
نش��ان دهم كه قطر كاغذهاي آن به 20 سانت 
رسیده است. ما قرارداد مي بس��تیم فردا بازيگر 
زنگ مي زد عذرخواهي مي كرد و نمي آمد يا حتي 
جلوي دوربین مي آمد، بعد مي گفت من را تهديد 
كرده اند. ما نیاز داشتیم در آن شرايط از ما حمايت 
ش��ود، منظورم حمايت مالي نیس��ت اما از نظر 

معنوي نیاز داشتیم كسي پشت ما باشد. 
چنين رفتارهايي با بازيگران فيلم هايي 
كه با موضوع فتنه ساخته شده اند هم 

شده است، چرا اين كار را مي كردند؟
كس��اني كه در فضاي مجازي به بازيگران چرت و 
پرت مي گفتند فكر نمي كردند كه اينها فقط بازيگر 
هس��تند و دارند كار هنري مي كنند. من حتي در 
زمان فیلمبرداري نگران اين بودم كه بعد از اتمام 
كار، اين بازيگران بايكوت شوند و به دلیل نفوذ برخي 
جريان ها در سینما مانند بازيگران ديگر فیلم ها تا 
مدت ها كسي به آنها كار ندهد! با اينكه در هالیوود 
هم مي بینیم كه بازيگران نق��ش رئیس جمهور يا 
پلیس بد را بازي مي كنند و كسي به آنها اعتراض 
نمي كند، چون مي دانند اين هنر است. ما سر فیلم 
»ماه گرفتگي« حمايت كمي داشتیم. كساني كه 
انتظار داش��تیم به ما كمك كنند چوب لاي چرخ 
ما مي گذاش��تند. خیلي تلاش كردند به كار ضربه 
بزنند، حتي در نشس��ت خبري فیلم در جشنواره 

فجر، اينترنت قطع شد، گفتند كار ما بوده! 
حتي اگر چوب لاي چرخ فيلمس�ازان 
متعهد بگذارند باز هم جواناني خواهند 
بود كه تمايل داشته باشند درباره فتنه 
فيلم بس�ازند، به عنوان كسي كه اين 
مسير را رفته اس�ت، چه توصيه اي به 

فيلمسازان آينده خواهيد داشت؟ 
به نظرم موضوع 9 دي موضوع زنده اي است كه 
بايد از ابعاد مختل��ف به آن پرداخته ش��ود. من 
فیلمي كه ساخته ام را فیلم نجیبي مي دانم كه از 
يك زاويه درست به بیان موضوع پرداخته است، 
اما فیلمسازاني كه مي خواهند در آينده سراغ فتنه 
88 بروند بايد ابتدا كالبدشكافي از وقايع داشته 
باشند. بعد از آن كفش آهنین به پا كنند و با اعتقاد 
راسخ كار را پیش ببرند چون مطمئن باشند كه 
اجازه كار به آنها داده نمي شود و نمي گذارند كه به 

راحتي به هدف مورد نظر برسند.

تهيه كننده فيلم »ماه گرفتگي« در گفت وگو با »جوان«:

 سازنده فيلم درباره فتنه
بايد كفش آهنين به  پا كند

معاون هنري وزارت ارش�اد در حاش�يه افتتاح نمايشگاه 
نقاشي »الحق مع علي« گفت: »روح الامين« با عشقِ تمام، 
تجربه ورزي مي كند و روند پيشرفت او در آثارش هويداست. 
به گزارش باشگاه خبرنگاران پويا، سید مجتبي حسیني معاون 
امور هنري وزارت فرهنگ و ارش��اد اسلامي در حاشیه افتتاح 
نمايشگاه نقاشي »الحق مع علي« روند پیش��رفت آثار نقاشي 
حس��ن روح الامین را قابل توجه دانس��ت و گفت: روح الامین 
هنرمند جوان و توانايي اس��ت كه طي سال هايي كه آثارش به 
منصه ظهور رسیده، هر س��ال توفیقات بیشتري داشته و روند 
پیشرفت او در آثارش هويداست. اين نمايش��گاه هم در ادامه 
نمايشگاه هاي گذشته او، نشان مي دهد اين هنرمند با عشق تام 

و تمام، مشغول كار كردن، تجربه ورزيدن و پیشرفت است. 
وي افزود: در شیوه نقاشي اي كه آقاي روح الامین انتخاب كرده، 
معمولا نقاشان سوژه هايي را انتخاب مي كنند كه به واسطه آن 
مهارت و استادي خود را به مخاطب نشان دهند اما انتخاب سوژه 
توسط اين هنرمند نقاش، بیشتر براي نشان دادن احساسات و 
عواطف شخصي و دروني خويش است و قرار نیست هنرمندي 
و مهارتش را به رخ ما بكشد، گرچه اين امر به تعبیر شیخ اجل 
»مشك آن اس��ت كه خود ببويد« در آثار او نمايان است و اين 
مشك بويیدني عطر خوش��ش را به مخاطب ارزاني مي دارد. با 
اين حال، اين هنرمند بیش��تر س��وژه هايي را انتخاب مي كند و 
صحنه هايي را در ذه��ن مي پروراند كه قرار اس��ت در قالب آن 
احساسات و عواطف خود را به مخاطب هديه دهد. من به عنوان 
يك مخاطب، چنین نگاهي را در آثار ايشان مي بینم، حظ مي برم 

و او را تحس��ین مي كنم. بنابراين گزارش، تازه ترين نمايشگاه 
نقاشي حسن روح الامین با عنوان »الحق مع علي« عصر ديروز 
در فرهنگسراي نیاوران افتتاح شده است. اين نمايشگاه شامل 
13 تابلوي نقاشي است كه با استفاده از تكنیك رنگ روغن در 
موضوعاتي چ��ون نبردهاي حضرت علي)ع(، ش��هادت پیامبر 
اكرم)ص(، شهادت حضرت زهرا)س(، واقعه كربلا، اسراي كربلا 
و... به تصوير كشیده اس��ت. از نكات جالب توجه اين نمايشگاه 
مي توان به انش��اي بیانیه آن از سوي حس��ین علیزاده نوازنده 

برجسته كشور اشاره كرد. در متن اين بیانیه آمده است:
»رنگ ها در سكوتي باشكوه فرياد مي زنند و زمین در حیرت از 
تصويرهايي كه بر آن نقش مي بندند. هر طرحي و هر رنگي بر 

بوم نجواي عاشقانه اي است كه تا ابد مي خواند روز واقعه را. 
كجاست ظالم؟ و كجاست مظلوم. نگارگر، تو بگو.«

نمايشگاه نقاشي »الحق مع علي« تا 20 دي ماه 1397 در گالري 
شماره يك فرهنگسراي نیاوران برپاست.

پس از پخش »خارج از ديد1« كه واكنش هاي مثبتي داشت 

 »خارج از ديد2« فارغ از مسائل جناحي 
و با مصاديق و اسناد ساخته شده است
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از دس�ت دادن حاج�ت بهت�ر 

از درخواس�ت ك�ردن از نااهل 

است.

معاون سيما مطرح كرد

»بانوي عمارت« آغازگر رجعت به دوران طلايي سريال سازي است

    نويد پارسا
مرتض�ي ميرباق�ري گف�ت: فض�اي نمايش�ي تلويزي�ون 
ب�ا س�ريال بان�وي عم�ارت در هفته ه�اي اخي�ر متف�اوت 
ش�ده اس�ت و نش�انه هايي از دوران طلاي�ي سريال س�ازي 
س�يما در ده�ه ۷۰ و اواي�ل ده�ه 8۰ را ش�اهد هس�تيم. 
مرتضي میرباقري معاون سیما در يادداش��تي به تشريح برنامه ها و 
س��ريال هاي تلويزيون پرداخت و از بانوي عمارت به عنوان سريالي 
موفق و پربیننده ي��اد كرد. میرباقري نوش��ت: اي��ن روز ها واكنش 
مخاطبان به عنوان اصلي ترين سرمايه رسانه ملي و همچنین رسانه ها 
به عنوان نماين��دگان افكار عموم��ي حاكي از آن اس��ت كه فضاي 
نمايشي تلويزيون در هفته هاي اخیر، وضعیت متفاوتي يافته است، 
حتي برخي آن را نشانه هايي از دوران طلايي سريال سازي سیما در 
دهه 70 و اوايل دهه 80 عنوان كردند. در آن دوران آثاري روي آنتن 
مي رفت كه به »خیابان خلوت كن« مشهور شده بودند؛ سريال هايي 
كه به دلیل پرداختن به موضوعات جدي��د و بكر و همچنین روايت 

قصه هاي پركشمكش، توجه بیش��تر مردم را به خودشان معطوف 
مي كردند و به بخشي از صحبت هاي روزانه مردم تبديل مي شدند، 
البته با اين تفاوت كه آن زمان نه خبري از رقباي جدي تلويزيون بود 
و نه چنین تهاجم تمام عیار فرهنگي و رسانه اي دشمن و بدخواهان 
ملت و مردم را تجربه كرده بوديم. خوشبختانه امسال همزمان با آغاز 
فصل سرما، بخش نمايشي سیما نويدبخش آغاز فصلي گرم و پررونق 
در حوزه سريال هاست. مجموعه هاي نمايشي اين شب هاي سیما 
ضمن برخورداري از تنوع موضوعي و محتوايي، با ذائقه عامه مردم نیز 
همخواني دارد. به طوري كه اغلب خانواده هاي ايراني، شب هاي بلند 

زمستاني خود را با اين مجموعه ها مي گذرانند. 
علاوه بر جذابیت و محتوا، نحوه چینش و ترتیب سريال هاي شبكه ها 
و مهندس��ي كنداكتور يا جدول زماني پخش باعث شده مخاطبان از 
ساعت 20:30 تا پاسي از شب حدود ساعت 23 از شبكه اي به شبكه 
ديگر سريال ها را تعقیب كنند. يكي از تمهیداتي كه باعث افزايش قدرت 
نفوذ نظام هاي رسانه اي مي شود، تركیب هوشمندانه برنامه ها در اجزا 
و عناصر مختلف است؛ اتفاقي كه اين روز ها و شب ها از سوي معاونت 
سیما اعمال مي شود. يكي از اصول چینش برنامه ها اين است كه اولین 
برنامه يا برنامه اي كه در پربیننده ترين زمان روي آنتن مي رود، قابلیت 
بالايي در جذب مخاطب داشته باشد. تجربه نشان مي دهد اگر سلسله 
سريال ها كه به طور شبانه و پي در پي پخش مي شوند، با درخشش آغاز 
شود، میل مخاطب براي ديدن آثار بعدي نیز برانگیخته خواهد شد. به 
اين ترتیب، »بانوي عمارت« كه آغازگر نمايش سريال هاي شبانه است 
انتخابي مناسب براي همراه كردن مخاطبان در بدو كار بود تا بتواند 

بینندگان سیما را براي تماشاي سريال هاي بعدي نیز ترغیب كند.

   نويد پارسا
 پس از آنك�ه مهدي نقويان س�ال گذش�ته با مس�تند 
خ�ارج از دي�د1 نگاه ها را ب�ه خود جل�ب كرد اي�ن بار 
اين مستندس�از انقلابي با مس�تند س�ريالي »خارج از 
ديد2« با كلي�دواژه نفوذ اقتص�ادي و فرهنگ�ي در 2۰ 
قس�مت ۴۰ دقيقه اي ميهمان خانه هاي مردم مي شود. 
مجموعه مستند »خارج از ديد«، س��ال گذشته همزمان با 
ايام 9 دي روي آنتن شبكه مستند رفت كه با اتفاقات زيادي 
همراه ش��د و واكنش هاي زيادي را به همراه داش��ت. فصل 
دوم از اين مجموعه با عنوان »خارج از ديد 2« به كارگرداني 
مهدي نقويان، تولید شده و آماده پخش از صدا و سیماست. 
پس از توقف پخش سري اول مس��تند خارج از ديد از سیما 
»محسن يزدي« مدير مركز مستند حوزه هنري به اين اتفاق 
واكنش نشان داد و نوشت: »به عنوان مدير يكي از مراكز تولید 
مستند كه از نزديك با ظرفیت هاي مستند كشور آشناست 
ش��هادت مي دهد كه ظرفیت تولید مؤثر و خوب در مستند 
بسیار بیش از آن چیزي اس��ت كه مديران فرهنگي از جمله 
مديران صدا و سیما گمان مي كنند. نمي توان ادعا كرد در اين 
حوزه مش��كلي وجود ندارد اما واقعیت اين است كه مشكل 
اصلي ما در اين حوزه نیروي انس��اني نیست. به نظر نگارنده 
مشكل اصلي ما عدم اطلاع مديران فرهنگي از ظرفیت داخلي 
نیروهاس��ت. مديران تلويزيون هم از اين قاعده مس��تثني 
نیس��تند و گمان مي كنند همه ظرفیت ها در بي بي س��ي و 
من وتو جمع شده است و مرتب اين شبكه ها را بر سر نیروهاي 
خودي مي كوبن��د در صورتي كه نمي دانند پتانس��یل ما در 
داخل، حتماً بیشتر از پتانسیل شبكه هاي بي بي سي فارسي و 
من وتو است. آنها نمي دانند كه تنها يك قسمت از روند كاري 
اين شبكه ها تولید اس��ت و اين پخش است كه مكمل تولید 
قرار مي گیرد و با يك كنداكتور و سیستم درست، محصولات 

به مخاطب ارائه مي شود.«
پس از فراز و فرودهايي كه مستند خارج از ديد1 با آن روبه رو 
شد به نظر مي رسد امس��ال س��ري دوم اين مستند بدون 
دخالت س��لیقه اي برخي مديران س��یما روال عادي پخش 
خود را پی��ش بگیرد، در اين ب��اره مهدي نقوي��ان در مورد 
سوژه اين مجموعه مستند به باشگاه خبرنگاران پويا گفت: 
»خارج از ديد 2« با كلیدواژه »نفوذ« تهیه و تولید شده است. 
مجموعه خارج از ديد 1 با موضوع فتنه س��ال 88 بود و اين 

مجموعه جديد در واقع ادامه روند دخالت هاى دش��من در 
امور داخلى ايران را نشان مى دهد كه با موضوع نفوذ ساخته 
شده است. در مقدمه اين مجموعه اشاره مي كنیم كه وقتي 
دشمن در سال 88 نتوانست به پیروزي برسد و با انقلاب هاي 
رنگي و خیاباني نتوانست در نهايت به هدف اصلى اش يعنى 
سرنگونى نظام برس��د، مدل كاري خود را عوض كرد و وارد 
تحريم اقتصادي شد تا به اقتصاد كشور ضربه بزند و پس از آن 

سراغ نفوذ اقتصادي رفت. 
با اسناد و مداركي كه در دست داريم نشان مي دهیم دشمن 
با وجود تغییر فضاى فرهنگى كشور، علاوه بر نفوذ اقتصادي، 
وارد نفوذ فرهنگي نیز شد و اقدامات گسترده و همه جانبه اي 
در اين زمینه انجام داد، همچنین پايان بخش اين مجموعه 

مستند، ماجراي فتنه سال 96 و اغتشاشات آن ايام است. 
وي ادام��ه داد: در خ��ارج از ديد 2 س��عي كرده ايم تمام 
ابعاد ماجرا را كه در حوزه هاي مختلف پیرامون مس��ئله 
نفوذ وجود داشته اس��ت به تصوير بكشیم. همان طور كه 
مي دانید يك��ي از مهم ترين كلیدواژه ه��اي رهبر انقلاب 
در س��الیان اخیر و به ويژه بعد از س��ال 88، مسئله نفوذ 
بوده است. متأسفانه كار رسانه اي خوبي در اين زمینه تا 
به امروز انجام نشده اس��ت، بنابراين سعي كرديم در اين 
مجموعه فارغ از شعارها، سیاسي بازي ها و مسائل جناحي، 
با مصاديق و اسناد وارد شويم و اين مسئله را مورد بررسي 
قرار دهیم. بخش هايي كه در اين مجموعه مورد بررس��ي 
قرار گرفته، شامل نفوذ در بخش هاي فرهنگي، سیاسي، 

رسانه، خانواده، ديني و... است. 
مجموعه »خارج از ديد 2« ب��ه كارگرداني مهدي نقويان و 

تهیه كنندگي شبكه 3 سیما تولید شده است.

معاون هنري وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامي:

آثار »روح الامين« عطري خوش به مخاطب ارزاني مي كند  ساخت سريال حضرت موسي)ع(
5 سال طول مي كشد

س�اخت مجموعه ال�ف وي�ژه »موس�ي )ع(« ك�ه پيش تولي�د آن از هفته 
گذش�ته ب�ا حض�ور رئي�س س�ازمان صداوس�يما، مع�اون س�يما، رئيس 
مركز س�يما فيلم، تهيه كنن�ده و كارگردان اي�ن مجموعه به طور رس�مي 
آغاز ش�د ب�ه گفت�ه كارگ�ردان اين اث�ر پنج س�ال ب�ه ط�ول مي انجامد. 
جمال شورجه كارگردان مجموعه الف ويژه موسي)ع( در ارتباط با ساخت اين پروژه 
به باشگاه خبرنگاران پويا، گفت: »سال هاست قصد ساخت اين مجموعه را داشتم 
كه خوش��بختانه در اين زمان فرصت و امكان آن فراهم شد. در جلسه اي كه طي 
روزهاي گذشته با حضور علي عسكري رئیس سازمان صداوسیما، میرباقري معاون 
سیما، كرمي رئیس سیمافیلم و احمد میرعلايي تهیه كننده »موسي)ع(« برگزار 
كرديم، قرارداد تولید اين مجموعه امضا شد و گزارشي نیز از اقدامات انجام شده 

جهت شروع پیش تولید به رئیس سازمان صداوسیما ارائه كرديم.«
كارگردان موس��ي)ع( ادامه داد: »اين مجموعه تلويزيوني در 52 قس��مت تولید 
مي ش��ود كه متن اولیه آن توسط مرحوم فرج الله سلحش��ور به طور كامل نوشته 
و در ادامه توسط حجت الاسلام س��عید بهمن پور به طور كامل بازنويسي شد. اين 
متن اكنون آماده ساخت است.« همچنین شورجه در ارتباط با زمان پیش تولید تا 
آماده سازي نهايي اين مجموعه الف ويژه گفت: »طبق پیش بیني هاي انجام شده 
يك س��ال زمان براي پیش تولید، س��ه س��ال تولید و يك س��ال براي پس تولید 
موسي)ع( زمان لازم است. با برنامه ريزي دقیق تر اين زمان مي تواند فشرده شده و 

در بازه زمانى كمتري اين اثر ساخته و به نمايش گذاشته شود.«
پیش از اين جمال شورجه درباره انتخاب بازيگران و اينكه نقش حضرت موسي)ع( 
به چه كسي واگذار مي شود گفته بود يك بازيگر تئاتري اين نقش را ايفا خواهد كرد 

و بازيگران هم به تدريج در حال انتخاب هستند.

به نظرم موضوع 9 دي موضوع 
زنده اي اس��ت كه باي��د از ابعاد 
مختلف ب��ه آن پرداخته ش��ود. 
فيلمي كه ساخته ام را فيلم نجيبي 
مي دانم كه از يك زاويه درس��ت 
به بيان موضوع پرداخته اس��ت

 نماهنگ »فتنه شايد« 
به مناسبت حماسه 9 دي منتشر شد

نماهن�گ »فتن�ه ش�ايد« همزم�ان با س�الروز حماس�ه 
9 دي، برگرفت�ه از س�روده اي معروف از مه�دي جهاندار 
از س�وي خان�ه نماهنگ و س�رود بس�يج منتش�ر ش�د. 
نماهنگ »فتنه شايد« كه از سوي خانه نماهنگ و سرود بسیج 
تولید و منتشر شده براساس سروده اي معروف از مهدي جهاندار 
و به كارگرداني علي فراهاني تولید ش��ده است. موسیقي اين 

نماهنگ نیز برعهده احسان غلام نژاد بوده است. 
مهدي جهاندار، از شاعران جوان كشور اين سروده را در ديدار 
ش��اعران با رهبر معظم انقلاب در رمضان سال گذشته قرائت 
كرد كه مورد تفقد ايش��ان نیز قرار گرفت. او پی��ش از اين در 
گفت وگو با تسنیم درباره اين سروده گفت: مهم ترين موضوعي 
كه در 9 دي مطرح مي شود، »بصیرت« است. بصیرت محدود 
به يك هفته و يك دهه و يك س��ال... نیس��ت، بصیرت مفهوم 
گسترده اي دارد. اين واژه  را در بررسي رويدادها و در دل تاريخ 
به كرات مي شنويم؛ از صدر اس��لام گرفته تا عاشورا و زندگي 
ائمه)ع( و... مصاديق در شعري كه خوانده شد، مي تواند بسط و 
گسترش يابد، موضوع اين شعر ادامه دار است و محدود به امسال 

و سال هاي ديگر نیست. 
سروده مهدي جهاندار كه س��ال پیش در محضر رهبر معظم 

انقلاب خوانده شد از اين قرار است: 
فتنه شايد روزگاري اهل ايمان بوده باشد

 آه اين ابلیس شايد روزي انسان بوده باشد
فتنه شايد در لباس میش، گرگي تیز دندان

در لباسي تازه شايد فتنه چوپان بوده باشد
فتنه شايد كنج پستوي كسي لاي كتابي

فتنه لازم نیست حتماً در خیابان بوده باشد
فتنه شايد در صف صفِین مي جنگیده روزي

فتنه شايد در زمان شاه، زندان بوده باشد!
فتنه شايد با امام از كودكي همسايه بوده

يا كه در طیاره  پاريس- تهران بوده باشد
فتنه شايد تابي از زلف پريشان نگاري

فتنه شايد خوابي از آن چشم فتّان بوده باشد
فتنه شايد اينكه دارد شعر مي خواند برايت

وا مصیبت! فتنه شايد از رفیقان بوده باشد
ذرّه اي بر دامن اسلام ننشیند غباري

نامسلماني اگر همنام سلمان بوده باشد
دوره  فتنه است آري، مي شناسد فتنه ها را

آن كه در اين كربلا عبّاسِ  دوران بوده باشد
فتنه خشك و  تر نمي داند خدايا وقت رفتن

كاشكي دستم به دامان شهیدان بوده باشد

    خبر


